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Bylo rozhodnuto posílit východní hranici! Prezident
Kaczyński: V Bělorusku máme novou situaci. To by
mohlo znamenat novou fázi války
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podíl

47

Vzhledem k přítomnosti Wagnerovy skupiny v Bělorusku bylo
přijato rozhodnutí o posílení naší obrany na východní hranici –
řekl ve středu po jednání Výboru Rady ministrů pro záležitosti
národní bezpečnosti a obrany místopředseda vlády, Prezident
PiS Jarosław Kaczyński.

Kaczyński řekl, že se výbor sešel mimořádně.

V Bělorusku máme potenciálně novou situaci. Přítomnost Wagner Group tam. Na
základě údajů, které máme, můžeme předpokládat, že to bude asi 8 tisíc. vojáků.
To je prvek, který je pro Ukrajinu nebezpečný a Ukrajinci si to uvědomují. Je to
potenciálně nebezpečné i pro Litvu a může to být nebezpečné i pro nás. To by
mohlo znamenat novou fázi hybridní války. Fáze mnohem obtížnější než ta, kterou
jsme dosud řešili. A proto byla přijata rozhodnutí ohledně posílení naší obrany na
východní hranici, a to jak z hlediska určitých projektů ad hoc, tak projektů, které
budou mít trvalý charakter.

informoval.

Jak podotkl, toto posílení „se týká jak nárůstu sil, které se tam
neustále vyskytují, tak nárůstu počtu různých druhů překážek a
opevnění, které mají chránit naši hranici v případě jejího
napadení“ .

Taková jistota samozřejmě neexistuje, ale bezpečnostní politika je svou povahou
zaměřena na nejhorší možné scénáře a na základě tohoto principu jsme museli
činit taková rozhodnutí

- přidal.

Chceme, aby tato hranice, pokud se naplní určité předpovědi, a nedej bože, aby ne,
byla chráněna ještě více, než byla chráněna během útoků, se kterými jsme se
potýkali.

- poznamenal místopředseda vlády.

http://www.wykop.pl/dodaj/link/?url=https://wpolityce.pl/polityka/652574-podjeto-decyzje-o-wzmocnieniu-wschodniej-granicy&title=Podj%C4%99to%20decyzj%C4%99%20o%20wzmocnieniu%20wschodniej%20granicy!&desc=%22Mamy%20potencjalnie%20now%C4%85%20sytuacj%C4%85%20na%20Bia%C5%82orusi%20-%20obecno%C5%9B%C4%87%20tam%20Grupy%20Wagnera%22%20-%20powiedzia%C5%82%20wicepremier%20Jaros%C5%82aw%20Kaczy%C5%84ski%20na%20konferencji%20prasowej.
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" Jsme si vědomi rizik"

Na polských hranicích bude větší aktivita, souvisí to s
hrozbami, které představuje přesun skupiny Wagner do
Běloruska, řekl ve středu na tiskové konferenci ministr národní
obrany Mariusz Błaszczak. Vyhodnotil, že jde o
„demoralizované lidi, ale zároveň nebezpečné“.

Ministr Błaszczak na tiskové konferenci připomněl události podzimu
2021.

Poté došlo k hybridnímu útoku na Polsko z území Běloruska za použití migrantů
dovezených, pozvaných Lukašenkovým režimem do Běloruska, a poté
propašovaných na hranici a nějakým způsobem povzbuzovaných k nelegálnímu
překročení hranice do Polska.

zdůraznil.

Před dvěma lety jsme zajišťovali bezpečnost na hranicích, což vyústilo v udržení
hranice. V polovině listopadu došlo k přepadení polské hranice u Kuźnica
Białostocka, hranice byla zachována díky předchozímu zajištění bezpečnosti
prostřednictvím rozhodnutí přijatých Výborem pro záležitosti národní bezpečnosti a
obrany, kterému předsedá místopředseda vlády Kaczyński

– dodal šéf ministerstva národní obrany.

Poukázal na to, že „nyní bylo také rozhodnuto o posílení hranice“.

Za bezpečnost na státní hranici je samozřejmě zodpovědná Pohraniční stráž, ale
angažuje se i Polská armáda. Provizorní plot udělali ženisté, nyní máme plot stálý,
ale je zpevněn i vojenskými hlídkami a bude v tom pokračovat. Intenzita těchto
aktivit bude větší, souvisí to s hrozbami, které přináší přesun Wagnerovy skupiny
do Běloruska

– poznamenal ministr obrany.

Zhodnotil, že „jsou to lidé zkušení v boji, jsou to demoralizovaní lidé,
ale zároveň jsou nebezpeční, protože svou demoralizací
nerespektují žádná pravidla“.

Jsme si těchto hrozeb vědomi, a proto byla přijata příslušná rozhodnutí

řekl Blaszczak.
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Případ Wagner Group

Budeme připraveni odrazit útoky i tak nebezpečné, dobře vycvičené
a odhodlané, přesto hluboce demoralizované vojenské skupiny, řekl
ve středu po jednání Výboru Rady ministrů pro záležitosti národní
bezpečnosti a obrany místopředseda vlády Jarosław Kaczyński. .

Místopředseda vlády Jarosław Kaczyński na tiskové konferenci s
vedoucím ministerstva národní obrany Mariuszem Błaszczakem
oznámil, že vzhledem k přítomnosti skupiny Wagner v Bělorusku
bylo rozhodnuto o navýšení sil trvale přítomných na hranici, i na
rozšiřování různých typů opevnění chránících hranici.

Kaczyńského se ptali novináři mj. o rozsahu posílení hranice s
Běloruskem řekl, že „v tuto chvíli nebyla oznámena žádná konkrétní
čísla, ale toto posílení bude velmi vážné“.

Pokud bude aktivita Wagnerovy skupiny částečně nebo zcela namířena proti
polským hranicím, proti naší zemi, bude posílena minimálně na úroveň, která byla
před obdobím, kdy intenzita útoků začala klesat.

– zdůraznil místopředseda vlády.

Jak dodal, šlo o „síly připravené provádět vážnější operace“.

Budeme připraveni odrazit útoky i tak nebezpečné, dobře vycvičené a odhodlané
vojenské skupiny a zároveň s tímto rysem obzvláště hluboké demoralizace.

řekl Kaczynski.

Na otázku, zda toto téma bylo projednáno se spojenci v NATO a zda
se v rámci Aliance uvažuje o podpoře polské hranice, Kaczyński
zdůraznil, že kontakty se spojenci pokračují. Zároveň stanovil, že
„obrana polských hranic proti hybridnímu útoku je naším úkolem“.

Pokud by však mělo podobu ozbrojeného útoku, pak bychom byli v situaci čl. 5
(Severoatlantická smlouva). To je stav, který samozřejmě může nastat, ale
nepovažujeme ho v tuto chvíli za zvlášť pravděpodobný

- poznamenal prezident PiS.
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